



ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

UNITED NATIONALITIES FEDERAL COUNCIL (UNION OF BURMA)

ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက် / PRESS RELEASE

အမှတ် - ၀၂ / ၂၀၁၂

ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီအနေနှင့် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးအခြေအနေများကိုသုံးသပ်ရန် အများပြည်သူသိသာနိုင်ရန် သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်၍ အောက်ပါအတိုင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

၁။ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲအပြီး နိုင်ငံရေးအခြေအနေ -

၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အနိုင်ရရှိခြင်းအပေါ် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပါကြောင်းနှင့် သမ္မတဦးသိန်းစိန်ဦးဆောင်နေသော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အထောက်အကူပြုလိမ့်မည်ဟုယုံကြည်ပါကြောင်း ဧပြီလ (၃) ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် UNFC က သဘောထား ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

အဓိကမှာ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် NLD ၏ ရည်ရွယ်ချက် (၃) ရပ်ဖြစ်သော -

- (၁) ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး
- (၂) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး နှင့်

(၃) ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးတို့အပေါ် လွှတ်တော်အတွင်းမှဖြစ်စေ၊ လွှတ်တော်ပြင်ပမှဖြစ်စေ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားခြင်းကို မိမိတို့ UNFC က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေငြာထားခြင်းဖြစ်သည်။

၂။ UNFC အဖွဲ့၏ အဖွဲ့အစည်းများအခြေအနေ

UNFC စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့စဉ်မှစ၍ အမျိုးသား (လူမျိုး) အခြေခံဖြင့် အဖွဲ့အစည်း ကြီးသည်၊ ငယ်သည်၊ အင်အားကြီးသည်၊ ငယ်သည် မခွဲခြားဘဲ တန်းတူရည်တူ ပူးပေါင်းပါဝင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့အတူ တဖွဲ့ချင်းစီ၏အမျိုးသားကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်နှင့်အခွင့်အရေးကိုလည်း အပြန်အလှန်အသိအမှတ်ပြုကြသည့်အလျောက် “အပစ်အခတ်ရပ်ဆိုင်းရေး” ပဏာမ ဆွေးနွေးမှုများ၊ သဘောတူမှုများကို တဖွဲ့ချင်းစီ သီးခြားလုပ်ယူနိုင်ကြောင်း အသိပေးထားပြီးလည်းဖြစ်ပေသည်။ အခြေခံနယ်မြေဒေသ၊ တပ်ဖွဲ့လူအင်အား၊ နယ်မြေဒေသခံပြည်သူလူထုတို့၏ မတူကွဲပြားခြားနားသည့်အပေါ်တွင် အချို့သော UNFC အဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့အစည်းများသည် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ် (သို့မဟုတ်) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရများနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်ဆိုင်းရေးသဘောတူချက် ပဏာမ ရရှိထားပြီးဖြစ်သည်။

သို့သော် တပြည်လုံးအတိုင်းအတာ အပစ်ရပ်စဲရေးကိစ္စရပ်အပါအဝင် နိုင်ငံရေးအရ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးမှုများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရက ဖိတ်ခေါ်ကျင်းပပေးရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများ၌ UNFC သည် အစုအဖွဲ့အနေနှင့်သာ ဆွေးနွေးရန် အဖွဲ့ဝင်အားလုံးက တညီတညွတ် တည်း သဘောတူပြီးဖြစ်ပေသည်။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပြီးစီးသည့်နောက် စစ်မှန် သည့် ပြည်ထောင်စု (၀၁) ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး၌ တခုတည်းသော သဘောထား (တသံတည်းထွက်ရေးမှု) ကို UNFC က ပြဌာန်းထားပြီးဖြစ်၍ UNFC ၌သဘောထားကွဲလွဲမှု လုံးဝမရှိ ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြလိုပေသည်။

၃။ UNFC လတ်တလောရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ

- (၃-၁) UNFC ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေး အဖွဲ့ (ဦးအောင်မင်း အဖွဲ့) နှင့် အမြန်ဆုံးတွေ့ဆုံရန်။
- (၃-၂) နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ပဏာမအဆင့်အနေနှင့် UNFC ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ပြည်ထောင်စုကိုယ် စားလှယ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံရန်။
- (၃-၃) UNFC ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် UNFC အဖွဲ့ဝင်မဟုတ်သော တိုင်းရင်းသားအင်အားစုများနှင့် တိုင်းရင်းသားညီလာခံကျင်းပရန်။
- (၃-၄) တိုင်းရင်းသားညီလာခံပြီးလျှင် ရရှိသော ရလဒ်များကို ကိုင်စွဲ၍ လူမျိုးပေါင်းစုံပါဝင်သည့် အထူး သဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုယ်တိုင်ပါဝင်သည့် “တမျိုးသားလုံးဆိုင်ရာ ညီလာခံကြီး” တရပ် ကို လွှတ်တော်ပြင်ပတွင်ကျင်းပခေါ်ယူရန်။
- (၃-၅) တမျိုးသားလုံးဆိုင်ရာ ညီလာခံကြီးမှ အများသဘောတူချက်များအပေါ် “တမျိုးသားလုံးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်” National Accord ရရှိရန် အင်အားစုများအားလုံးပါဝင်လက်မှတ်ထိုးကြ ရန်။
- (၃-၆) “တမျိုးသားလုံးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်” ပါပြဌာန်းချက်များအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ရန် တို့ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခ ဒါဏ်ခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားသော အကူအညီများရရှိရေး။

နှစ်ပေါင်း (၆၀) ကျော်ကြာ ပြည်တွင်းစစ်၏ စစ်မြေပြင်သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးနေထိုင်ရာ ဒေသများ၌သာဖြစ်သည်။ စစ်ဒဏ်ကြောင့်၎င်း၊ အစိုးရအဆက်ဆက်၏ လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များ၏ဖိနှိပ်ရမ်းကား သတ်ဖြတ်မှုများကြောင့်၎င်း၊ ကျန်တို့ ချင်း၊ ကချင်၊ ကရင်၊ ကရင်နီ၊ ရှမ်း၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ဝ နှင့် လားဟူများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုတို့သည် လူမှုဒုက္ခအဝဝကို ခါးသည်းစွာ ခံစားနေကြရပေသည်။ ပြည်တွင်းဒုက္ခသည်၊ ရွာပုန်း၊ ရွာရှောင် ဒုက္ခသည်၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဒုက္ခသည် များစွာတို့သည် အသက်လုံခြုံမှု မရှိခြင်း၊ ရိက္ခာမရှိခြင်း၊ ကျန်းမားရေး၊ ပညာရေး ချို့တဲ့ခြင်း စသော လူမှုဒုက္ခများကို နေ့စဉ်ကြုံတွေ့နေကြရခြင်းကို UNFC မှ ကမကထပြု၍ လူမှုကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်လိုပေသည်။ UNFC အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတွင် လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့များ၊ ကယ်ဆယ် နေရာချထားရေးအဖွဲ့များ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့များစံနှစ်တကျဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်၍ နိုင်ငံတကာမှ အထောက်အကူရရှိသည်နှင့်တပြိုင်နက် စတင်အကောက်အထည်ဖော်နိုင်သည့် အခြေအနေရှိပေသည်။

မိမိတို့ UNFC အဖွဲ့အစည်းများ၏ ထိန်းချုပ်နယ်မြေများအတွင်းရှိပြည်သူလူထုများကို ဗဟိုအစိုးရ (ခေါ်) လက်ရှိပြည်ထောင်စုအစိုးရအပါအဝင် အစိုးရ အဆက်ဆက်က နှစ်ရှည်လများ လစ်လျူထားခဲ့ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ UNFC အနေနှင့် တာဝန်ယူပြီး လူမှုကာကွယ်ရေး၊ လူထုကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများကိုလက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်နေဆဲကာလမှာပင် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ

ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

ဗဟိုဌာနချုပ်။

ရက်စွဲ - ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၉) ရက်။

၁၃၇၃ ခု၊ တန်ကူးလပြည့်ကျော် (၁၃) ရက်။